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Så gik der atter et år i ungdomsskolen. Selvom det har været Coronatider, har
bestyrelsen alligevel haft mange opgaver at se til. Vi har mødtes over Skype, når det
ikke har været tilladt at mødes IRL.
I marts 2020 godkendte bestyrelsen den nyskrevne ungepædagogik, fordi vi synes,
det er vigtigt, at ungdomsskolens tilgang til de unge skal være anderledes end
folkeskolernes. De unge skal selv være med til at definere aktiviteterne, og skabe
det rum, hvor medbestemmelse og eksperimenter samt entreprenørskab og
demokratisk dannelse er en del af kulturen. Vi var glade for, at projektet med fælles
elevråd landede i Ungdomsskolen. De unge i Ungdomsrådet, blev en del af denne
proces. Vi har i de senere år inddraget de unge i gennemførelse af ungeaktiviteter,
og der er pt. 25 timelærere i gruppen 18- 25 år. Det giver selvfølgelig ledere og
koordinatorer noget ekstraarbejde, da der er en del flere støttefunktioner, når man
ansætter så unge medarbejdere. Holdstørrelserne kan heller ikke være så store,
men vi har indtil videre haft gode erfaringer med indsatsen. På denne måde hjælper
vi en yngre og bredere målgruppe på vej ind i arbejde og uddannelse.
En anden ungdomsskoleaktivitet, der har klaret sig godt, er MiLife. Både unge,
forældre og skoler var rigtig glade for indsatsen, og antallet af ikke
uddannelsesparate blev nedbragt. Succesen bevirkede, at Rikke og Kristian blev
landskendt i MiLifekredse, for deres måde at arbejde på.
Ministeriet tildelte FMK en stor sum penge til at lave sommerferieaktiviteter for, og
vi måtte på meget kort tid oprette sommerferiehold. Det største hold, vi lavede, var
Sommer på Bangsbo, som i løbet af kort tid samlede ca. 300 deltagere. Tak for
indsatsen. Ligeledes lavede klubberne en indsats med to mobile klubber i juleferien,
da der ikke kunne åbnes for de normale klubber, og fordi der manglede en
udgående indsats. Tak til klubmedarbejderne. Derudover betød Coronaen, at en del
ungdomsskolehold måtte køre online, og der var stor opfindsomhed, mht. hvordan
man kunne omforme aktiviteter. 
I foråret blev også ”Den Åbne Skole” placeret i skoleportalen, så man her kan
bestille ungdomsskoleundervisning. Vi tilbyder her både gratis undervisning og
også undervisning med betaling, da den åbne skole er en stor del af
ungdomsskolens aktivitet, som aldrig er blevet finansieret.

FORORD VED
UNGDOMSSKOLEBESTYRELSES-
FORMAND BO LESSMANN
PETERSEN
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Ungdomsskolen fik yderligere en stor opgave i 2020 – nemlig Campus Fritid
indsatsen. Den modtog vi med glæde, da vi her kan være med til at optimere
fritidslivet for en stor gruppe ældre unge og styrke ungdomsuddannelserne i
Faaborg. Projektet finansieres i 2021 af et mindreforbrug i 2020 pga. corona, men
der skal søges midler til indsatsen i 2022.
Da den nuværende bestyrelse snart har virket i 4 år, blev det tid til at påbegynde en
ny ungdomsskoleplan. Det har været et stort arbejde, som knap nok er færdigt
endnu.

Desværre er SSP organisatorisk flyttet fra Ungdomsskolen. 
En generel betragtning er at der gennem årene er opnået stor synergi og succes
ved,  at vi har været nyskabende og taget initiativer til flere og bredere indsatser,
som tilbydes alle unge mennesker i Faaborg-Midtfyn. Vi og medarbejderne er flere
gange blevet honoreret med æresfulde priser, og mere end dobbelt så mange unge
benytter vores ungdomsskole sammenlignet med landsgennemsnittet.

 Det er tydeligt, at de unge har en meget høj tillid til vores ansatte, der hver dag
udviser omsorg, kreativitet og en indsats langt over, hvad man forventer. Der er
mange eksempler på sande solstrålehistorier. Så her er omvendt meget at miste -
ikke mindst for de unge, jo flere tilbud der flyttes og jo mere skolens virke udhules.
Der skal derfor lyde en kraftig opfordring til Faaborg-Midtfyn administrativt og
politisk at stoppe dette.

 Endelig vil jeg fremhæve mine kolleger i bestyrelsen. Ungdomsskolen er
begunstiget af en bestyrelse indstillet af en række organisationer, foreninger og
lignende med interesse for arbejdet med det unge. Vi har indtil nu været heldige, at
der har vist sig at være interesse for at gå ind i arbejdet, og at der er gode,
kompetente og lokale kræfter med forskellige baggrunde og kompetencer, der gør
det samlede virke komplet. Samtidig betyder Ungdomsskoleloven i forhold til
Folkeskoleloven, at bestyrelsen er tættere på tingene, og kan, må og har været
parate til at agere meget mere fleksibelt. 

 Tak til bestyrelsen og ungdomsskolemedarbejderne for den utrættelige og gode
indsats, og et STORT TILLYKKE til Ungdomsrådet med, at vi blev “Årets
ungdomskommune” !!!

 De bedste hilsner til alle ... Bo
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Ungdomsrådet
forord ved Lars Mosgaard

Det er på trods af udskiftning af nøglepersoner i Ungdomsrådet FMK,
lykkedes at opretholde og udvikle et højt aktivitetsniveau, hvor nye unge
har taget over med nye tiltag, visioner og strategier. Ungdomsrådet har i
denne særlige tid, udvist opfindsomhed, kreativitet og gåpåmod. Ligeledes
har Ungdomsrådet været med til at afvikle aktiviteter i sommerferien
2020 og kommer med et fint aktivitetsprogram for den kommende
sommer.
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Ungdomsrådet
ved Emilie og Alberte

Ligesom at alle andre aspekter af Ungdomsskolen har været påvirket af Covid-19, har
ungerådet også måtte omstille sig. Men på trods af dette, har vi i ungdomsrådet,
gennem året holdt jævnlige møder både i Faaborg, Ringe og selvfølgelig online, for at
planlægge aktiviteter samt nye projekter, vi gerne ville sætte i værk.
Ungdomsrådsmøderne samler alle medlemmer af rådet, hvor vi i fællesskab
planlægger aktiviteterne i ungdomshuset. Gennem vores to ungdomscaféer skaber vi
forskellige aktiviteter, der skal fremme ungdomskulturen og fællesskabet blandt
unge i kommunen. Aktiviteterne har f.eks. været Taco tirsdag, Lady og vagabonden og
koncert med ”In between” i ungdomshuset. Den 14. september 2020 havde vi en
ekstraordinær generalforsamling. Her samlede vi os alle, bød de nye medlemmer
velkommen, gik over vores vedtægter og aktiviteterne, og derudover fik vi valgt en ny
næstformand (Alberte) og kasserer (Bertil). 
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Vi snakkede også om, hvad vores visioner var for det nye år, og hvad vi kunne
tænkte os at planlægge. I løbet af det sidste års tid har vi nemlig videreudviklet
vores ”masterplan”, som i grove træk går ud på, at vi, som ungdomsråd, skal nå ud
til alle unge mennesker i kommunen og ikke kun dem omkring Ringe og Faaborg,
hvor vores caféer ligger. Derfor vil vi gerne støtte små og store ungedrevne
projekter, ideer eller initiativer, hvor man som unge mennesker kan søge om midler
eller projektvejledning hos ungdomsrådet. ”Masterplanen” var et stort emne på alle
vores møder, og i løbet af 2020 lykkedes det os også at støtte en håndfuld
ungedrevne projekter forskellige steder i kommunen. Formanden og
næstformanden har et par gange gennem året været til møder med
ungdomsskolens bestyrelse. Her har vi bl.a. snakket om, hvordan det går i
ungdomsrådet, med cafeer og aktiviteter. Derudover drøfter vi økonomien og
hvordan det går i de andre udvalg. 
Den 28. februar 2021 modtog Faaborg Midtfyn Kommune Dansk Ungdoms
Fællesråds (DUF) pris for bedste ungdomskommune, som formanden for
ungdomsrådet og formanden for foreningen Falsetten var med til at indstille
kommunen til.

Ungdomsskolen i tal
ved Susanne Sommer

Det kan efter andet år med Corona være interessant at se på udviklingen i tallene i
de sidste 3½ år.
Der er en lille coronanedgang i det generelle ungeholdtal i dette skoleår. Men det
ser ikke ud til at påvirke brugertallet i ungdomsskolen - tværtimod stiger det
procentvise antal af unge, der benytter ungdomsskolen.
Coronaen påvirker holdelevtallet, da de unge ikke kan nå at bruge flere hold pga.
den lange nedlukningsperiode. Det vigtige er, at vi holder kontakten med mange
unge, og bevarer følingen med gruppen. 
Vi er meget tilfredse med resultatet.
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SKOLEÅR 2017/2018
C p r .  e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  2 1 4 5  

A n t a l  d r e n g e :  1 1 4 2  /  A n t a l  p i g e r :  1 0 0 3
A n t a l  1 4 - 1 7  å r i g e  i  k o m m u n e n  p r .  1 / 1 :  3 2 7 2
6 6  %  a f  m å l g r u p p e n  b r u g e r  U n g d o m s s k o l e n .

H o l d e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  4 2 8 9
 
 

Herunder er en sammenligning på de tre sidste skoleår:
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SKOLEÅR 2018/2019
S k o l e å r  2 0 1 8 / 2 0 1 9

C p r .  e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  2 6 8 5
A n t a l  d r e n g e : 1 4 5 1  /  A n t a l  p i g e r :  1 2 3 4

A n t a l  1 4 - 1 7  å r i g e  i  k o m m u n e n  p r .  1 / 1 :  3 2 8 5
8 2 %  a f  m å l g r u p p e n  b r u g e r  U n g d o m s s k o l e n .

H o l d e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  5 0 6 7
 
 SKOLEÅR 2019/2020

C p r .  e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  2 3 9 7
A n t a l  d r e n g e :  1 3 6 7  /  A n t a l  p i g e r :  1 0 3 0

A n t a l  1 4 - 1 7  å r i g e  i  k o m m u n e n  p r .  1 / 1 :  3 2 8 7
7 3 %  a f  m å l g r u p p e n  b r u g e r  U n g d o m s s k o l e n .

H o l d e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  4 0 5 1
 
 
 SKOLEÅR 2020/2021  PR. 28.04.2021

C p r .  e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  2 2 5 7
A n t a l  d r e n g e :  1 1 4 0

A n t a l  p i g e r :  1 1 1 7
A n t a l  1 4 - 1 7  å r i g e  i  k o m m u n e n  p r .  1 / 1 :  3 2 0 3

7 0 , 5  %  a f  m å l g r u p p e n  b r u g e r  U n g d o m s s k o l e n  i n d t i l  n u
H o l d e l e v e r  i  U n g d o m s s k o l e n :  4 3 1 8
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Coronatiden blev brugt til at få idéer til at bevare kontakten til de unge gennem nye
tiltag, således fik vi onlineklubber, onlinemotorværksted, -esport, -musikstudie, -
forfatterhold mm.
Der blev også skrevet nye projekter. Et nytænkende 10-klasseprojekt blev dog afvist.
Det er ungdomsskolens opgave altid at være på forkant med udviklingen i
ungegruppen, men økonomien rækker ikke altid til nye ideer og indsatser, derfor har
ungdomsskolen gennem tidens løb ofte beskrevet indsatser til
budgetforhandlingerne. Derefter har politikerne vurderet, om de ønskede den
beskrevne indsats.

Af Undervisningsministerriet fremgår det, 
at landsgennemsnittet for unge i alderen

mellem 13-18 år, som benytter et
ungdomsskoletilbud ligger på 40%. I FMK

ligger den på 82%



Udover at Faaborg-Midtfyn Kommunes Ungdomsråd er de unges talerør, så har
rådet også opgaven at skabe lokale ungemiljøer. 
Ungdomsrådet har to hyggelige ungdomscaféer i Zonen i Ringe og
Ungdomshuset i Faaborg.
Begge steder er det ungdomsråds medlemmer, som varetager cafédriften (ung
til ung) og som samtidig arrangerer små eller større events. 
På et månedligt husmøde planlægger de deres åbningstider, menu, og større
arrangementer. Caféerne fungerer som mødested for ungdomsrådsmedlemmer
og andre unge. 
Både i Ringe og Faaborg er der en ‘voksenhjælper’ (ansat i Ungdomsskolen), som
hjælper de unge med at planlægge og med praktiske gøremål.
Ungdomscaféen i Faaborg har desuden kunstklubben uArt tilknyttet, som er et
tilbud for alle der har lyst til at male, tegne og udtrykke sig kreativt.

Ungdomscaféerne 
ved Oliver Streich
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Eksempler på events som er arrangeret I 2020: 
Open-Air biograf i Byskolens gård, Yoga ’n’ juice i Zonen, koncerter med In between
og Jordens Skruke, udstillinger bl.a. i Levins hus, Paste-Up (street-art) på Slagteriet i
Faaborg, Minimusikfestival i Ungdomskulturhuset i Ringe, Amerikansk valgnat, Bar-
byggeri, workshop med Den Grønne Studenterbevægelse og meget mere.

Normale åbningstider i ungdomscaféerne:
Ringe Ungdomskulturhus: onsdage fra 15.30-19.00
Faaborg Ungdomshuset: tirsdage fra 15.30-19.00 + torsdage 16.30-18.00 (uArt)

Campus Fritid
ved Susanne Sommer

Campus Fritid blev en af de store opgaver, som bestyrelse og ledelse arbejdede
med i efteråret 2020. Man erkendte hurtigt, at budgettet ikke rakte til indsatsen. Et
mindre forbrug pga. Corona gjorde, at der alligevel det første år er mulighed for en
slagkraftig indsats. Ungdomsskolen udvides med en ny målgruppe 18-21årige, der
stiller andre krav til undervisningens indhold og niveau end den yngre målgruppe. Vi
håber på velvilje i det kommende budget 2022, så vi fremadrettet også kan matche
den nye målgruppe.
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Der blev lavet et oplæg med sorte og røde hold. Gennemførelse af røde hold er
afhængig at overførsel af mindre forbrug fra 2020.

 

Konkrete hold på Campus Fritid
Ved Susanne Sommer
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Intentionen er, at Campus skal komme godt fra start med rigtig mange aktiviteter. Vi
håber på, at mange unge vil lære Campus bedre at kende, og derfor vil vælge at tage
deres ungdomsuddannelse her. Elever fra Gymnasiets elevråd og unge fra
ungdomsrådet har foreslået ovenstående aktiviteter.
Campus vil også få betydning for de unges netværk og fællesskab, hvilket igen danner
grundlag for tilknytning til området og senere bosætning. Hvis man skal flytte en ung
tilbage til Faaborgområdet efter endt uddannelse, skal der være noget at flytte tilbage til
i form af relationer, foreninger, politisk eller socialt engagement. I denne sammenhæng
er det også vigtigt at nævne kompetencer og redskaber til at skabe sig et livsgrundlag.
Det kan handle om kendskab til iværksætteri, digitale muligheder, et godt bagland eller
bare et sted at gå hen for at få hjælp til at genintegrere sig i området.



Demokratisk dannelse
ved Lars Mosgaard

Ungdomsskolen har til formål at give de unge forståelse af samfundslivet og
dygtiggøre dem til det, samt at udvikle de unges interesse for aktiv medvirken i et
demokratisk samfund og skærpe deres evner for denne medvirken. Unge
mennesker skal se sig som en del af et fællesskab uanset afsæt. Det er vigtigt at
have forståelse for medborgerskab samt indsigt og kendskab til demokratiske
processer. 
De skal opleve sig som en del af en samtalekultur og kunne se sig som en del af
civilsamfundet. Det er vigtigt at arbejde med spændingsfeltet mellem det
rummelige og det acceptable. At kende sine grænser og andres grænser. Hvad er
minoritetsgrupper og unge med andre holdninger end ens egne eller de gængse.
Demokratisk dannelse er viden, muligheden og oplevelsen af at have indflydelse og
medbestemmelse på sin egen eksistens.
For at ovenstående kan blive til handling og give mening, kræver det, at der lyttes til
de unge og at deres ideer kan blive til virkelighed. Igennem Ungdomsrådet, vores
daglige hold, ture, rejser og aktiviteter i det hele taget mødes de unge af
medarbejdere, der tager forslag seriøst, og kan hjælpe med at gøre dem til
virkelighed.
En oplagt og tilgængelig mulighed for at deltage i nærdemokratiet findes i
Ungdomsrådet, som er organiseret med et triumvirat og har årlig
generalforsamling, hvor der sidst var kampvalg. Deres organisering gør at alle unge
bosiddende i FMK, kan deltage i de regelmæssige møder og opstille til poster i
triumviratet. Rådet er medlem af NAU og sikres herigennem relevant vejledning og
bistand. Ungdomsskolen virke er præget af åndsfrihed, ligeværd og mange af vores
hold, ture og rejser, er realiseret på baggrund af ideer og ønsker fra de unge i vores
kommune.

Fælles elevråd
ved Lars Mosgaard

På baggrund af fremtidens skole §17 stk. 4 udvalgets anbefalinger for
Kommunalbestyrelsen, har Faaborg-Midtfyn Kommune indgået et 3-årigt
samarbejde med Danske Skoleelever (DSE) om den elevvenlige kommune. Aftalen
omhandler oprettelse af et fælleskommunalt elevråd og styrkelse af elevrådene på
den enkelte skole. Endvidere fordres et tæt samarbejde med ungdomsrådet.
Opgaven er forankret ved en koordinator i Ungdomsskolen. 
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Oprindelig var planen at lave en fælles elevrådsdag faciliteret af DSE, i tråd med
tidligere afviklede fælles elevrådsdage arrangeret af ungdomsrådet. Den aktuelle
corona-situation kaldte dog på en anden løsning, end at samle skolerne fysisk på
tværs. Vi håber naturligvis at kunne afvikle en fælles elevrådsdag fysisk senere.
Fælleselevrådet blev startet op på en visions- og vedtægtsdag, der løb af staben
tirsdag den 27. oktober 2020, hvor elever fra 4 af FMK`s 5 skoler med udskoling, var
med på en online forbindelse til Danske Skoleelever, som faciliterede mødet. Her
kom de frem til en vision for Faaborg-Midtfyns fælleselevråds arbejde:
”Faaborg-Midtfyns Fælleselevråd arbejder for en skole med plads til alle. Alle elever
skal have mulighed for at ytre sin mening. Fælleselevrådet skal sikre, at forvaltning,
lærere og ledelse aktivt tager stilling til elevernes holdning.”
I en skrivende stund er en stiftende generalforsamling på tapetet, hvor
vedtægtforslaget fra 27. oktober forhåbentlig kan vedtages. Så kan der
efterfølgende afholdes ordinært møde.

Her har flere skole ønsket at udarbejde fælles høringssvar til direktionens forslag til
slankere ledelse på skoleområdet. 
Senere er det planen at afholde en vision og vedtægtsdag 2 for friskolerne for at få
dem med i det fælles elevrådsarbejde. Flere friskoler har tilkendegivet, at de er
interesseret. 

Friluftsliv og Havsport
ved Lars Mosgaard

FMK`s unikke natur har igen i denne sæson skabt rammen for oplevelser, fysiske
aktiviteter og læring i fællesskab med klassen og kammerater. 
På friluftslivsområdet arbejder Ungdomsskolen særligt for tilgængelighed,
varierede muligheder for aktiviteter og naturforståelse bygget på et bæredygtigt
grundlag. Ydermere arbejder vi for at give alle skoleelever mulighed for friluftsliv i
hverdagen, uanset om man bor i byen eller på landet, går på friskole eller i
folkeskole.
Igennem almenhold i fritiden og i den åbne skole, har Ungdomsskolen afviklet
aktiviteter på øhavet, Odense å og søerne samt i landskaberne Svanninge bakker og
naturområdet Tarup-Davinde. Netop det at kunne tilrettelægge undervisning
udendørs i naturen, har været en stor fordel i sommerhalvåret ift. Covid-19. 
                 

11



Dette afspejler sig deltagerantallet 
som stort set har været uændret i 2019/2020 og 
2020/2021, hvor omkring 1000 unge hvert sommerhalvår har 
benyttet Ungdomsskolens frilufts-tilbud. Vi har igen arrangeret 
havkajakforløb tilpasset specialklasserne på Øhavsskolen og 
Tingagerskolen. Ungdomsskolen nåede lige akkurat at afvikle skitur i vinterferien
2020, før nedlukningen. Her fik 47 unge en oplevelse for livet med ski,
snowboard og arbejdet med tysk og østrigsk sprog og kultur akkompagneret af
den storslåede natur i de Italienske og Østrigske Alper.

I sommerferien fik Ungdomsskolen med kort varsel stablet en række
spændende aktiviteter på benene og i samarbejde med ungdomsrådet, fik vi
lavet aktiviteter for 310 unge, der deltog på forskellige hold. På rekordtid fik vi
afholdt sikkerhedskursus ift. søsport og inviteret Langelands Ungdomsskolen
med i et samarbejde med DGI, hvor vi fik uddannet 10 nye SUP Instruktører;  2
var fra ungdomsrådet, 2 fra klubberne og en af de gamle fra Ungdomsskolen.
Alle kom på havet med de unge i sommeren og vi vil igen i år arbejde stærkt for
at give de unge mulighed for en spændende og aktiv sommerferie.
Ungdomsskolen deltager sammen med Kultur & fritid, foreninger og andre
interesserede i at koordinere midler, indsatser og aktører i en samlet plan for
sommerferiens unge aktiviteter. Som Anders fra Nordagerskolen under en
kanotur på Odense å, spontant udbrød: ”Det er den bedste dag i mit liv!” 
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Onsdagskajak ved
Helsnæsbugten



Forord v. Lars; Det lykkedes ultimo november, at få 4 deltagere på et eftertragtet
dronepilot-kursusus. Heldigvis bestod de den teoretiske og obligatoriske prøve,
der kræves for at flyve med større droner og lære andre at betjene en drone.
Samtidig åbner det mulighed for at lave nogle unikke optagelser af de forskellige
aktiviteter, vi har i Ungdomsskolen. Der ligger ligeledes nogle fine
læringspotentialer i droneflyvning ift. naturfotografering/ film, kortlægning, og i
det hele taget at se verden fra en ny og anderledes vinkel!
Lær at flyve med drone i Faaborg-Midtfyns Ungdomsskole! 
Ungdomsskolen stiller nogle af de nyeste droner til rådighed, som unge kan
komme og lære om og flyve med.  Vi hjælper dig hurtigt med at få viden om
dronernes tekniske opbygning, og selvfølgelig  hvordan man 
flyver dem. Vi vil også gerne hjælpe dig med at få et 
dronetegn, men dette er ikke krav. Vi stil
ler uddannede instruktører til 
rådighed, som alle har et 
dronebevis.

Dronerne kommer
ved Mikkel og Julius, ungemedarbejdere i FMUS
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Billedet er filmet med drone af en ung, 
der har taget dronecertifikat



Når du bliver god til at flyve, vil vi løbende sætte fokus på at tage billeder, videoer
og få fart på dronerne ved at lave et spændende racerløb. 
Vi eksperimenterer efter den enkeltes niveau. Hvis du har lyst til at prøve at flyve
med First Person View briller på og give den gas oppe i luften med 70 km/t. samt
se den smukke natur, vil der forhåbentlig blive mulighed for det. 
Du vil møde nye og måske bekendte unge mennesker på tværs af aldre. Tag din
ven eller veninde med under armen og få en anderledes og spændende
oplevelse, samt et højere perspektiv på tilværelsen! 

Kultur
Ved Ane Clement-Nørætt

Ungdomsskolen har skabt talrige muligheder for at opleve, skabe og bevæge sig i
kultur og kulturelle oplevelser. U-art, ung til ung bandundervisning, fransk,
studieholdet og   skate’n chill kører derudaf med masser af tilmeldte. Vi har valgt
at fremhæve nye tiltag, sommeraktiviteter samt projekter for 2020. 

Fransk
Ved Ane Clement-Nørætt
 I 2020 var der 12 tilmeldte fra 3 skoler. Det kører godt med Ron ved roret, der
underviser på Tingagerskolen. 
 Ydermere blev Ungdomsskolen kontaktet af Korinth Efterskole, der stod og
manglede en fransklærer. Ron underviser nu to elever i fransk på efterskolen.

Digital dannelse
Ved Ane Clement-Nørætt
 Der har været god respons på digital dannelse i åben skole-regi. I 2019
underviste Ane på Faaborg Gymnasium. Her var fokus kildekritik og sociale
medier. Ungdomsskolen havde i 2020 aftale med Korinth Efterskole om at
undervise 8, 9 og 10. årgang samt lærerstaben i digital dannelse. Grundet
nedlukning ifbm. Corona, er dette fremrykket til 2021. Der arbejdes på et stort
projekt forankret under Trygfonden.
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Musikstudiet på
Ungdomsskolens 2. sal

Lær at producere musik
Ved Karl Damsgård, ungemedarbejder i FMUS

Forord ved Ane; Studieholdet startede op i november 2020. Holdet har mødt god
respons og kører derudaf, også under nedlukningen.

På Studieholdet får du mulighed for at få indspillet den banger du går og gemmer på,
eller få undervisning i hvordan at du kan lave musik. Alt sammen i en kontekst, hvor
unge lærer fra sig til andre unge.

På Studieholdet vil din unge underviser kunne åbne nye veje for dig og din musik.
Hvis teksten driller, er der hjælp at hente hos Karl. Karl er en erfaren rapper, med 8-9
års beskæftigelse inden for tekstskriveri.

Dramaklub
Ved Maja Jacobine Gregersen, ungemedarbejder i FMUS
Forord ved Ane; Ungdomsskolen fik i slutningen af 2019 en dramaklub.
Dramaklubben er en klub, hvor de unge selv kan være med til at definere indholdet.
Underviseren følger med, støtter op, udfordrer og underviser. 



Der vil være dramaøvelser, prøve kræfter med at skrive skuespil, hygge og
samvær, teaterture og grin

Min lyst til at koble musik, dans og teater sammen har altid været tilstede. Jeg
ønsker at trække på disse tre elementer i dramaklubben. Jeg glæder mig meget
til at arbejde med Jer. Det bliver SÅ fedt, når vi skal arbejde med kommunikation,
samarbejde og det "at turde". Turde stille sig op, og sige, "det her er mig"!
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Dramaklubben i aktion

Holdet drives af en ung underviser, der tidligere har været med på Ungdomsskolens
teaterture sidste år. Hun er blevet castet til vinterrevyen i Odense. Et ungt talent. 
Holdet er i gang med selv at skrive skuespil, faciliteret af underviser. Holdet har kørt
online over Zoom under nedlukning. 

Elsker du drama, teater og skuespil? Så vil du måske synes om dramaklubben.
Vi skal nørde teater, teknikker og metoder sammen med vores helt egen unge
drama-ekspert Maja.
Sammen med Odense Teater får vi en unik mulighed for, at komme ind og se
teaterforestillinger samt møde skuespillerne. Alt hvad vi har oplevet på teateret tager
vi med tilbage, og arbejder med.

15
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Ung til Ung - Mesterlære og fødekæde. 
Projekt under Kulturregion Fyns Visuelle kulturpulje
Ved Ane Clement-Nørætt

Ungdomsskolen søgte i 2020 Kultur Region Fyn-puljen Visuel Kultur. Koordinator
oplever god respons og udbytte for både den yngre og ældre målgruppe, når ældre
unge underviser de yngre. Didaktik, pædagogiske værktøjer, mentorordning samt
mestring, er nogle af nøgleordene i tilgangen. Koordinator ser et behov for
talentudvikling af de unge, der vokser med opgaven og dermed også deres talent.
Støtten fra Kulturregion Fyn mundede derfor ud i workshop en weekend sidst i
oktober. Workshoppen blev faciliteret af kunstner Anna Weber Henriksen.
Workshoppen gik over al forventning (2 unge undervisere fra FMUS og 2 unge
undervisere fra Svendborg Ungdomsskole). Koordinator ser stor værdi i, at vi
arbejder videre med unge undervisere, der skaber værdi og relationelt arbejde til
deltagere på vores fold, samtidig med vi arbejder videre med
talentudviklingstanken. Koordinator vil derfor søge midler til det kommende
skoleår igen. 
Citat fra ung deltager på workshoppen; ”Det vi har lært, er noget, vi tager med os
– men det er hele tiden i proces og ligesom vi udvikler os udvikler vores
undervisning sig også. En bevidsthed om, hvorfor vi underviser, som vi gør.”

Ungdomsskolen har været inviteret til dialogmøde om ny kulturstrategi. Her blev
ung til ung og talentudvikling også nævnt. Ydermere var Ung til Ung metoden en
del af ansøgningen til Årets Ungdomskommune (DUF), som FMK vandt.
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Workshoppen sluttede af med et fælles
 broncetryk, skabt uge foran Ungdomsskolen.
Trykket er blevet trykt på papir og skal hænge i

caféen



Sommerferieaktiviteter
2 dages Sommer musik camp 
Ved Aske og Karl, ungemedarbejdere i FMUS
Forord ved Ane; På ingen tid fik vores unge dygtige musik- og studieundervisere
stablet det sejeste koncept på benene. De unge har allerede efterspurgt om campen
kommer igen i år, og det gør den!
Konceptet bestod af en tosporet musik camp, hvor der på det ene spor blev undervist
i lyrik, opbygning, form og studiekultur (underviser fra studieholdet), og hvor der på
det andet spor var fokus på musikalsk sammenspil (underviser i band). Underviserne
tog udgangspunkt i deltagernes motivation for at deltage i campen. På den måde blev
der skabt et produkt som afspejlede den enkelte deltagers egne visioner og kreative
proces. Frokost blev lavet af to unge fra Ungdomsrådet.
Sluttede af med en koncert, hvor forældre og søskende deltog

Sommerskate
Ved Ane Clement-Nørætt
 I Faaborg (Forum Faaborg) og Årslev (Polymeren). 

UngMonolog stod for at fortælle om Falsettens samt Ungdomsskolens
sommeraktiviteter i 2021 https://www.ungmonolog.dk/aktiviteter. 
Det gik rigtig fint. 

Afslutningskoncert

15
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Ung Kunst på Brandts Museum, Kulturregion Fyn
Ved Ane Clement-Nørætt

24 oktober 2020. Der var 9 unge med og 1 ung underviser. De unge skulle prøve
kræfter med at skabe protestkunst med inspiration fra røde Mor. Dagen sluttede af
med en vandring gennem Odense gågade med deres værker, som var bannerne på
billederne. 
Fantastisk dag – der var været rigtig god feedback.

Afslutningskoncert
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Iværksætteriområdet
Ved Kenneth Johansen

Vi har haft startet et nyt samskabelsesprojekt i samarbejde med Broskolen og
Dansk Røde Kors i Årslev. Her er det skolens elever som igennem deres
Håndværks og Design linje igennem et halvt skoleår bliver undervist i elementer af
iværksætteri, ideudvikling, innovation, genbrug, grøn omstilling og FN´s
verdensmål
Vi har været tilknyttet Tingagerskolens 10. årgang med henblik på at lave et
længerevarende entreprenant innovations-forløb for deres Frankrigsprojekt.
Forløbet forventes startet næste skoleår.
Enghaveskolen i Faaborg har deltaget i et ugeforløb om entreprenørskab og
iværksætteri.
Iværksætterområdet har også præsenteret en del aktiviteter i sommerferien 2020
på Polymeren i Årslev. Precious Plastic, Stop-Motion movie making og flere
kreative værksteder, for bare at nævne nogle af aktiviteterne.
Vi har nyt skræddersyet tøj og T-shirts klart til hele ungdomsrådet med deres eget
logo broderet på. Det er et led i et samarbejde med iværksætterområdet, som
afventer genåbningen, så de unge kan blive ekviperet.
Vi har flere samarbejdsprojekter med U-art, Oliver og Ungdomsrådet som blev
Corona-nedlukket, men som starter lige så snart der kan åbnes også for de mere
tværgående områder.
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Esport
Ved Kenneth Johansen

LAN-events afviklet i stort set alle skolernes ferier, dog ikke under Corona
nedlukningen. 
 Vi har haft et samarbejde med foreningen ”Faaborg E-sport”, da de selv manglede
lokaler til deres aktiviteter. Faaborg E-sport har nu fået deres egne lokaler på
Øhavsskolen og afvikler deres aktiviteter der.
 Vi har aftalt et længere E-sports-forløb med relations opbyggende indhold med
Nordagerskolen´s 7. årgang. Forløbet forventes kørt, når vi åbner igen.
 Vi har senest afviklet Online E-sports Boortcamp torsdag og fredag i vinterferien
med, efter omstændighederne, god deltagelse. Der har været deltagelse i turneringer
i LOL og CS og vores eget Ungdomsskolehold i League of Legends "Primordials" blev
klar til deres debut kamp, som blev streamet online og fulgt af hele gamermiljøet
worldwide. "Primordials" er nu optaget i en E-sportsliga og har ugentlige kampe
online. Vi håber, at de kvalificerer sig op i ligaen, så vi også fra FMUS- E-sport kan
prale lidt af at have et hold, som virkelig kan noget her.
Primordials har undervejs lavet deres eget logo og har bedt om hjælp 
til tryk på T-shirts og andet merchandise til brug for deres 
kampe og turneringer. Det vil vi i iværksætterværkstedet og 
'altså på iværksætterområdet hjælpe med. 
Primordials kan også få brug få noget sparring 
og iværksættervejledning. 
Dungeons and Draggons har kørt hele kalenderåret og starter op, 
når vi kan få lov til det. D&D kan ikke køres Online, 
da det er en del af en slags rollespil 
og ikke kan afvikles digital.

Esport-undervisning
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Motorlære
Ved Rasmus Christoffersen

Foråret 2019 var der igen stor og hurtig tilslutning til 
motorlære, holdet hvor dem, der er interesseret i motor og 
værkstedslære, kan fordybe sig i dette samt dele deres interesse 
for motor med andre unge. Der var tilmeldt 12 elever og der var i gennemsnit
10,45 elev pr. aften. En del af dem, der gik til motorlære, har gavn af alternative
skoletilbud. I foråret 2020 har der ligeledes været 11 tilmeldte, hvoraf en del var
gengangere fra efteråret. Også i denne sæson har vi formået at ”lokke” unge fra
den nordlige del af kommunen med til motorlære. (Det har desværre ikke været
muligt at finde et sted/lokale og tilbyde motorlære i den nordlige del af
kommunen). Både for- og efterår er der blevet skruet og snakket en masse motor,
værktøj, værkstedslære og sikkerhed. 

Go-kart 
Efterår 2019 blev det til 2 ture på Go-kart banen i Søndersø, hvor der blev kørt
race og snakket kørerteknik. En af turene blev afviklet, som et mini Le Mans med
16 deltagere. Den anden tur med 7 deltager, hvor der var god tid til fordybelse i
kørerteknik. Det blev også til en enkelt tur til bilmesse i Herning i efteråret, hvor
jeg havde selskab af 7 MEGET motor interesserede drenge, alle gav udtryk for de
gerne ville med igen. Det var dog ikke muligt grundet Corona. Motor News er en
interessegruppe for motor interesserede, her er der 83 unge tilmeldt, de får sms
når der sker noget nyt inden for motorområdet.
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Oslotur
Den sociale Oslotur har stadig de unges interesse, der var 15 deltagere, vi lukkede for
tilmelding da der 14 dage før vi skulle afsted kun var 12 tilmeldte. Ved under 16
tilmeldte kunne vi køre i egne busser og dermed spare ca. 10.000 kr i transport.
De 15 unge havde en oplevelsesrig tur, med kultur, sightseeing, resturanbesøg og
mindst socialt.

Corona
Når vi nu ikke må lave det, vi virkelig brænder for, nemlig kontakt med/undervise de
unge, blev tiden uden fysisk elev kontakt, (dog stadig kontakt med  flere unge over
sms og opkald) brugt til det, jeg ikke når til hverdag. Ekstra grundig
rengøring/service/smøring af busser trailere mm. Derudover blev der produceret
stativer mm. til vores maritime udstyr, kasse til våddragter mm. til bussen samt
oprydning i containere. 

Stativ til  våddragter
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Førstehjælp
Ved Rasmus Christoffersen

Vi har i sæson 19/20 afviklet førstehjælp i 7 årg. på 7 skoler. I alt 355 elever. 
Vi måtte desværre aflyse nogle hold i foråret pga. corona. Knallertførstehjælp
kørte på fuldt tryk, vi havde mange unge igennem. 158 elever, fordelt på 18 hold.
To af disse hold blev afviklet i sommerferien, pga. nedlukningen i foråret.
Førstehjælp til bil 160 elever fordelt på 14 hold, hvoraf det ene blev afviklet i
sommerferien.
I foråret indrettede jeg hallen på Bangsbo til førstehjælp og knallertkørekort, så vi
havde god plads i henhold til corona restriktioner. 

Knallertkørekort
Ved Jørgen Tyllesen

Selv om Corona til stadighed får en massiv og også nødvendig omtale i enhver
samfundsmæssig henseende, og det derfor kunne være et drømmescenarie at
skrive bare et kort indlæg til Ungdomsskolens årsberetning uden at bruge energi
på denne sygdoms indgriben i vores dagligdag og virke, ja - så er det for
knallertområdet ikke en mulighed.
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Undervisning i førstehjælp
på Bangsbo



Efteråret 2019 var seneste almindelige forløb med gennemførelse af de fem
planlagte hold - tre i Ringe og to i Faaborg - plus et aftalt hold for kostskolen i Ringe
og yderligere et ekstra lokalt hold.
Mens vi glædede os over, at vi i marts 2020 efter vinterens pauselukning kunne
genstarte med første hold i Ringe, blev vi som resten af samfundet ramt af
nedlukningen, og det opstartede hold måtte vente til juni med at få gjort deres
kursus færdigt, og de unge kunne få deres knallertkørekort.
Hen over foråret oplevede kommunens unge så, at knallertholdene blev lukket ned.
Alle blev overført til venteliste, der nåede op på næsten 100 forventningsfulde unge
mennesker.
I juni kom vi endelig i gang igen. Med en stor indsats fra mine lærerkolleger,
lykkedes det faktisk hen over juni- og juli måned at afvikle tilstrækkeligt mange
hold, således at alle, der fortsat ønskede det, kunne få kørekort til lille knallert.
Faaborg-Midtfyn Ungdomsskole viste også i den forbindelse sin store berettigelse:
At vi er der for de unge, når de har brug for os.
Efteråret 2020 gik igen sin vante gang med de fem planlagte hold - tre i Ringe og to
i Faaborg plus et aftalt hold for de unge på kostskolen.
Et vist pres fra unge og deres forældre fik os til at forsøge med at oprette et ekstra
hold i slutningen af november og starten af december. Det kunne dog ikke
fuldtegnes, hvorfor det blev aflyst - hvilket efterfølgende måske nok har ærgret en
del af vores unge - for igen ramte vi en nedlukning, og det er aktuelt i den
nuværende situationen også for knallertområdet.
Der var planlagt ud fra det sædvanlige program at opstarte med fem hold samt en
venteliste til yderligere to hold. Når vi igen får tilladelse, vil der derfor være behov
for at køre syv hold frem til og måske ind i sommerferien. Det mærkes på
telefonhenvendelser, at eleverne tripper for at komme i gang - og det gøre lærerne i
hvert fald også.
Der er blevet spurgt til muligheden for at implementere online undervisning, og det
har været drøftet i lærerregi. Det er dog min holdning, at knallertområdet ikke er
egnet til den form for undervisning. De helt basale regler vil godt kunne læres, men
der er i undervisningen også en høj grad af holdningsbearbejdelse, der gøre den
personlige kontakt mellem lærer og elever absolut nødvendig.

En mangeårig kollega på knallertområdet har valgt at flytte til Vestjylland, og han er
derfor ikke længere til rådighed for Ungdomsskolen - tak for indsatsen Thorkild
Andersen og held og lykke med tingene fremover.
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Modsat er to nye kolleger startet med undervisning - velkommen til René Lassen,
der har en fortid som underviser i Svendborg Ungdomsskole, og til Kim Tornelund,
der fra sit engagement i bl.a. Ringe Boldklub allerede vil være kendt af mange af
områdets unge. Vi glæder os over at have Jer med på holdet. Desværre blev også
julearrangementet aflyst, og I kunne ikke på denne ellers sædvanligvis festlige
måde få hilst på Jeres kolleger fra Ungdomsskolens talrige andre virkefelter.
I nyhederne hørte jeg nyligt om et ret spændende forslag fra i hvert fald dele af "blå
blok" - man mener, at 16-årige skal have mulighed for at opnå kørekort til stor
knallert (såkaldt "45-knallert"). Jeg er spændt på, om det denne gang kan køre hele
vejen gennem det politiske system og kan godkendes - og hvad Ungdomsskolens
rolle bliver i en sådan ændring, samt hvordan stiller det de 15-årige, som nu tager
kørekort til lille knallert. Spændende bliver det også at opleve, hvorvidt det kan få en
positiv effekt på det udtalte problem med ulovlige knallerter på vejene.

Den åbne skole
Ved Lars Mosgaard

Ungdomsskolen samarbejder med kommunens folkeskoler og friskoler. Hermed
spiller ungdomsskolen en væsentlig rolle i arbejdet med åben skole. Der hvor
ungdomsskolen har en særlige kompetence eller kan stille med uddannede
instruktører og udstyr, er det for skolerne en værdifuld samarbejdspartner. Vi kan
for eksempel samarbejde omkring digital dannelse, iværksætteri, førstehjælp og
friluftsliv. 
Sydfyn er omgivet af nogle af Danmarks mest spektakulære havområder, færdsel
ved og på havet kræver omtanke, både for naturen og sikkerheden. Instruktørerne
der arbejder i Ungdomsskolen er uddannet i sejladsaktiviteterne, formidling og har
indgående lokalkendskab. Dette er vigtige ingredienser i et sikkert, spændende og
lærerigt forløb, der kan give en uforglemmelig oplevelse i skolehverdagen eller på
lejrskolen.
Der er lige nu stor efterspørgsel på vores åben skole tilbud, idet mange af dem kan
afvikles udendørs. Heldigvis har vi uddannet en del nye unge instruktører, der kan
undervise på et kvalificeret grundlag og vi har ligeledes opgraderet grejbanken, så vi
har sagt ja til flere hold, end vi normalt kan pga. flaskehalse. 
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Sommerferieaktiviteter
Ved Rasmus, Lars, Kenneth, Jørgen og Ane

Danmark var i sommeren 2020 mere eller mindre nedlukket. Derfor måtte der
naturligvis tænkes i alternative sommerferieaktiviteter for Danmarks unge. En
brainstorm blev hurtigt til virkelighed og det hele endte ud i, at klubben på
Bangsbo havde åbent for klubbens brugere. De unge nyuddannede SUP
instruktører tog flere hold med ud på havet, for at aktivere de unge, og de
resterende hyggede sig på udearealerne med mad over bål, havespil og musik.
Ydermere kunne ungdomsrådet i samarbejde med friluftsliv og havsport oprette
et større arrangement ved Millinge klint i 3 dage. Efter bevillingen fandt sted
oprettede Lars, Julius og Mikkel aktiviteten i kommunens sommer-
aktivitetskatalog, bookede hele shelter-området og tog alt det grej med, som de
havde til rådighed. Vi fik skabt en bredere fælles forståelse for naturen, roet i
kajak, stået på SUP og Windsurfet. 
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Julius, Mikkel, Lasse og Jonas
ved Millinge Klint efter en gang

windsurfing.
 



Heltidsundervisningen
Ved Lars Mosgaard

1. august startede Mads P. som ny lærer på heltidsundervisningen. Mads er
uddannet smed, lærer og har erfaring fra flere forskellige sammenhænge, hvorfor
han naturligvis står for den håndværksmæssige beskæftigelse af de unge i
værkstedet. Han er ansat i 0,8 fuldtidsstilling. Sammen med Mads startede Britt fra
2-sprogsklassen ligeledes i heltidsundervisningen, således har Sara nu haft 2 nye
kollegaer siden sommerferien, til at løfte opgaven på Bangsbo.
I heltidsundervisningen arbejder lærerne sammen med eleverne for at finde, eller
genfinde motivationen for læring, forandring og uddannelse gennem forudsigelige
rammer, små fællesskaber og nærværende undervisere i praksisnære omgivelser. 
Tilliden til omgivelser og sig selv skal opbygges. Lysten til at indgå i forpligtende
fællesskaber er med til at give lyst til og mod på uddannelse med gode
samarbejdspartnere fra FMK og det private erhvervsliv. Dette er nogle af
nøgleingredienserne i det daglige virke.
Bangsbo har været igennem en mindre genopbygning og renovering ift. nyt
alarmsystem, montering af udsugning, flytning og etablering af nye værksteder og
renovering af eksisterende værksted. Alt sammen for at kunne leve op til krav fra
lovgivning, restriktioner og retningslinjer, der konstant påvirker hverdagen for alle
brugere af stedet og dem er der en del af. Nu håber og tror vi snart på stabilitet i
hverdagen.
Heltidsundervisningens tilbud retter sig mod unge der er særligt udsatte og
sårbare, hvorfor vi gennem hele corona perioden har haft fysisk fremmøde. Dette
har naturligvis på alle leder og kanter udfordret det daglige virke og medarbejderne.
Underviserteamet arbejder sammen med ledelsen om en opdateret beskrivelse af
heltidsundervisningen. Vi er startet op med sagssparring sammen med
skolekonsulenterne, for at afklarer gensidige forventninger og udnytte indsigt og
erfaring på tværs af organisationen. Alt sammen for på bedst mulig vis, at kunne
styrke og udfordre alle eleverne, så de bliver så dygtige, som de kan.

Eneundervisningen
Ved Lars Mosgaard

Eneundervisningen har i efteråret haft flere elever end tilbuddet er normeret til.
Vores underviser har derfor i en periode undervist elever på flere lokationer, da det
af samarbejdspartnere blev efterspurgt. Således har der været indskrevet 3 elever,
hvor der normalt kun er plads til 1 til 2 elever. 
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Der arbejdes vedvarende med det grundlæggende i at være elev og de kompetencer
det kræver.
De særlige vilkår og rammer der arbejdes under og med i eneundervisningen, kalder
på et tæt samarbejde med nærmeste leder. Vi har aftalt, at et fokuspunkt
fremadrettet vil være formativ evaluering, tilpasset de aktuelle elever, for på
konstruktiv vis at kunne synliggøre deres progression, for også herigennem at
skabe tillid til egne evner. 

MiLife 
Ved Lars Mosgaard samt Rikke Kristensen og Kristian Bæk Nielsen

MiLife i FMK har, med de forbehold der nu engang har været det sidste års tid,
forsat arbejdet motiveret og vedholdende på at få implementeret den socio-
emotionelle læring som en del af grundskolen i FMK.
 Flere unge har været igennem det ni ugers forløb, hvor der er fokus på at øge den
enkeltes robusthed, selvindsigt og sociale kompetencer. Det er meget individuelt
hvor hurtigt og i hvilken grad, den enkelte adapterer indholdet fra undervisningen,
men fælles er det, at ALLE mærker en positiv effekt. Vi forsøger stadig at finde den
rette formel frem mod driften af konceptet, men er fortrøstningsfulde og lader
erfaringer samt succeser tale projektets sag og berettigelse.
 Vi ser på muligheder for, hvorledes konceptet kan komme ud til endnu flere unge
såvel som lærere. Stadig med øje for, at det skal være kvalitet frem for kvantitet.
Coronaen har givet os mulighed for at undersøge, hvordan man kan bruge MiLife
konceptet på alternative måder, med det i mente, at vi til hver en tid foretrækker
fysisk undervisning. 
 Vi har således undervist online og oprettet en virtuel dialog gruppe, der kører to
gange om ugen, for tidligere MiLife deltagere. 
Vi har brugt vores sociale medie (instagram) til at komme ud til de unge, med små
inspirationsvideoer, med indhold som kan huske dem på de metoder og værktøjer,
som de er blevet introduceret for i forløbene.
 Metoder der i den grad er brug for i disse tider, hvor ensomheden er stigende og
trivslen for nogle unge er dalende. Man kan derfor også argumentere for, at der er
og vil blive mere brug for MiLife end nogensinde før - altså en læring i at kunne
sætte ord på, forholde sig til og handle på sine tanker og følelser.
Elev citater:
"Jeg er blevet gladere og mere positiv, og jeg får mere ud af dagen. MiLife har helt
klart påvirket mig."
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"MiLife har hjulpet mig til at forstå mig selv mere som person"
"MiLife har hjulpet mig med at være mere åben over for andre. Jeg føler, at jeg er
blevet bedre til at føre en samtale."
Forældre citater:
"MiLife burde være en del af de obligatoriske fag i alle skoler. Glimrende som afløser
til klassens time, der nogle gange kan være lidt 'tilfældig', hvis der ikke er en aktuel
problematik. Kunne virke forebyggende for mange mindre og større problemer set
med de langsigtede briller."
"Klart færre følelsesmæssige udbrud, virker mere glad og med mere overskud, har
også mod på at finde efterskole til 10. Klasse Kommer nu glad hjem fra håndbold,
tidligere var hun i dårligt humør, så mere overskud hele vejen rundt. Har mere
kontakt med flere piger fra klassen"
"Selvværd er blevet højere. Hendes ståen ved egne holdninger og meninger er
højnet. Hun har fået flere brugbare handlemuligheder i situationer, hvor nogen
prøver at bestemme over hende eller pådutte hende deres meninger mm." 

Primær forebyggelse
Ved Søren Birch

Klubberne
Ungdomsklubberne har naturligvis været udfordret af Covid-19 situationen. Inden
nedlukningen i marts, har klubberne faktisk klaret sig godt. Trods diverse
restriktioner har der været 300 unge, som har været indmeldt i vores klubber i
2020. 
Personalet og de unge har forholdt sig positivt og været omstillingsparate og
klubberne blev flittigt brugt inden restriktionernes ramte. De forskellige bølger af
restriktioner og anbefalinger har til tider vist sig at være udfordrende og
forvirrende, men personalet og de unge har vist overskud. Dette har været
nødvendigt, da de unge i den grad har haft brug for klubberne i denne tid.

Da klubberne fik lov til at starte op igen i maj måned foregik det som udendørs klub,
hvilket lykkedes ganske godt. De unge var meget glade for tiltaget. I efteråret har
der skiftevis været holdt klub udendørs og indendørs grundet restriktionerne. Vi
glæder os til, at det hele bliver godt igen.
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Mobilklub
I julen 2020 blev der taget initiativ til at prøvekøre mobil ungdomsklub. Initiativet er
startet i samarbejde med SSP. De mobile klubber foregik i Ringe og i Faaborg.
Bagrunden for, at det netop lige var i Ringe og Faaborg dette skulle foregå, var at
der igennem 2020 har været unge mennesker som har kedet sig. Det har b.la vist
ved, at der har været begået hærværk på offentlige stræder og pladser. Det har
skabt nogle uhensigtsmæssige situationer for de unge mennesker, hvor politiet har
været nødsaget til at rykke ud. Det gav anledning til, at der i julen blev lavet en
forebyggende indsats, hvor ungdomsskolens 2 busser blev sat i spil sammen med
personalet fra hhv. Ungdomsklubben I Ringe og Faaborg. Det endte med at blive
meget opsøgende arbejde, personalet kom til at lave. Det viste sig at være en
succes, da de unge, der blev mødt på gaden synes, at det var med til at skabe noget
tryghed for dem. Udover at klubpersonalet var natteravnene også på gaden. 
Skal man kigge i perspektiveringen af dette, ville det være en god ide, at man fra
politisk hold tænkte mobil klub ind i ungdomsskolen. Vi kommer tættere på de unge
i deres arena, og det vil være et stærkt supplement til de eksisterende
ungdomsklubber, og derved også være et ekstra supplement i det forebyggende
arbejde.

SSP
Ved udgangen af 2020 blev det fra O/L side besluttet af flytte SSP fra
Ungdomsskolen til O/L. Det er en beslutning vi fra ungdomsskolen side tager til
efterretning. Det er ærgerligt at SSP ikke ligger i ungdomsskoleregi, da det er i
ungdomsskolen, man har fingeren på pulsen I forhold til de unge mennesker og
derved kan være tilstede, når det gælder det forebyggende arbejde.
Ungdomsklubbernes rolle er ekstra vigtig nu i det forebyggende arbejde. Da vi nu
ikke har SSP til at frekventere vores klubber og derved kan have den dialog i den
arena, hvor den unge føler sig tryg, får klubmedarbejderne en ekstra vigtig rolle
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PR-strategi
Ved Ane Clement-Nørætt

Kommunikationsansvarlige har i 2020 revideret kommunikationsstrategien i
henhold til udviklingen, der er sket hen over året. 
Kommunikationsansvarlige benyttede nedlukning til at lave målgruppeanalyse.
Dette mhp. at kunne relancere Ungdomsskolens fælles Instagramkonto i starten af
det nye år. 
Vi har lavet video til PR-ture og til www.fmus.dk.
Vi har lavet video reklame til biografer i Ringe og Faaborg.
2020 var året, hvor vi første gang fik husstandsomdelt brochurer. Det er svært at
sige, hvilken effekt det har haft, da det har været et spøjst år grundet corona. Men
umiddelbart har feedback været god. 

Fremadrettet
Ved Bo Petersen og Susanne Sommer

Bestyrelsen startede i efteråret 2020 med at drøfte den nye ungdomsskoleplan,
der skal ligge til grund for arbejdet i den kommende bestyrelse, som vælges efter
kommunalbestyrelsesvalget 2021. Planen baseres på de forgangne 4 års erfaringer
med bestyrelsesarbejdet og udviklingen i ungegruppen. Planen sendes til Opvækst
og Læringsudvalget i forår 2021.    
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